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STATEMENT OF ROOSEVELT GRIER ' ' .
TAKEN AT THE AMBASSADOR HOTEL • '
WEDNESDAY, JUNE 19, 1968, 9:45 AM- „ . ■
QUESTIONED BY: SGT. F. J. PATCHETT,, #7872

■ SGT. J. R. MacARTHUR, #4372 ,
SGT. CHARLES COLLINGS '

SUMM.W REPORT DICTATED BY LAPD OFFICERS. REPORTED AND 
TRANSCRIBED BY-SHARON THIEIMN, GSR, ON JUNE 28, 1968.

Grier Indicated on the night of the shooting, prior 

to the Senator's speech, he was with him in his suite on the 
Fifth Floor of the Ambassador Hotel. When it came time for' 

the speech, the Senator, Grier and others left the room and 

took a freight elevator to the kitchen area adjacent to -the 

Embassy Room. They entered the room via the kithhen and again 
Grier, along with th© Senator, was on the stage with other 

members of the Semaor^ campaign. At the conclusion of the 
speech, the Senator exited the stage by a rear door. . Grier 

recaieed that he assisted the Sennaor's wife, Ethel Kennedy, 

in getting down from the stage. . He walked ^h her on her 
right si.de. After leaving the stage, they entered a foyer 

area between the kichhen and the Embassy Room. Grier recaieec 

this area was quite crowded with people and televisoon men 

carrying cameras.. '

At the tme of the shooting, he approximated that 

he was about two paces (six to eight feet) from the double 

doors leading into the ■kicohen. . He recalled hearing the shots 
but was not sure of the number or sequence. ■ He immediately

26
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began moving forward and recalled having bo cut across the 

room to got by and over people to get to the area where the 
Senator was* He indicated there were a group of men,trigging 

with the suspect and that he broke into this group and placed, 

his hand on the gun which the suspect was still in possession 

of. He wrenched the gun mom the suspects hand afte. an 

episode wherein the suspect lost control ox the gun, at which 

tine it was lynng on the table, and then (the suspect) regaine' 
control of the gun. -After wrenching the gun from the suspect' 

hand} he turmecl it over to Rafer Johnson who bad arrived 

during; the struggle and was also assistnng din the disarming of 

the suspect. He did not see the suspect prior to or during 
the shooting nor did he see the Senator fall.. Af^r turMng 
the gun over to Johnson, Gritr maintained a physical control 

of the suspect along with otters unil thc arrival of tte 

.policet at which tie thc suspect was transftreed to tteir 

custody. .

20
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RAMPART DETECTIVE DIVISION
P-53

PHONE CALLS' June 7\ 1968 KENNEDY SHOOTING DR 68-521 466

X GRIER, ROOSEVELT & BERNICE - ^-Yr*8 10:30am
V \ X Phillips, R,. &
\ \ . Rathburn - Me^ro

■ Officers Phillips #1216? and Rathburn #11790, went to Roosevelt 

Nrier’.s approximately 10:30am to transport hia 1° the Grand Jury. 
Officers were met by Mrs. Bernice Nrier, who stated, "I took my 

husband (Rosie) to the airport atout 7.:30am tliis date. He was . 

on the 9am flight to New York. I believe it was American Airlines. 

Roosevelt called the police department and talked to a sergeant 

who gave hiLm permission to fly to New York. I d^nt know when 

he will return or where he will be staying -in New York City.”

INTEWEEW OF ROpSIVn3LT^REIR
• 1148 Go. Spalding

INTERVIEWED BY
’ INTERVEEWED ON

HENDERSON
CHIQUET 
6-5-68. 3:

• Ph: 1

TAPE FT E

Mrs. Kennedy and I were walling

the stage when I .heard I looked up and saw a man U
holding a gun in his hand, I tfcbk tie gun was i» his uW11 hand..

anyon a result of a gunshot. I want to where

the man with the gun was standing and helped some other men subdue

Hl holding the gun so I -twistod -t out of his hand

I later gave the gun to Rayford Johnson. •I two men lynng on

Senator Kennedy, he was bleeding fwm the

head.



1

o

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17 

r

19

20

21

22

23

24

25

26

STATEMENT OF .BoOk^ER! C-RAfF <IN /
627 EEST 79TH STREET LOS ANGLES, 752-5693 •
TAkeN INi ROOM 328, parkerI CenTER
SH-URSDAii , JULY 25, 19 60, 21: 5 A.M _ __ _ .„....„
QUESTIONS BY: . SCT. C. E. COLTX^ #6207, S.U. % UNT

SoP. Do J* PAtChESt #7072, S.U.s. URA
„ soZ. J* R» MacANN'iuR /^S/S, S.U.S* VENT

REPORTED BY: ; STRETA C. ROTH INTERNALS AFFAIRS DITOXCN 

. 1 ♦ * ♦ •

SGT. PATCHED: OW, ths is JW 25, $68. Make

the statement; at 11:45 a.m. This —11 be the statement of

1’^. Booker B-ook-e-r, Giffin, G-r-i-f-f-i-n. His date
05 birth is 10-1-33. He lives at 627 W?3t 79th Street, Los
Angeles. Residence phone is 752-5693. He’s employed at 

8421 South Vermont Avenue, Los Angeles, 778-4360. Parties 

present at the ineewe—— are Sgts. C. E. CoHins-—hat is

your serial?

SGT. COLLINS: 6207.

SOT. PATGWT: Sgt. J. R. meAtta, M-a-o, 

4372, and Sgt. D J. Patched, p-a-t-c-h-e-t-t, 7372.

a BY SOT. PATCHES All right, Mr. Griffin, What 

time did you arrive at the hotel.? ■

A Id say around 10:15.
e And after arriving,, —here did you go? .

A I —ent to the Embassy Room at the Ambassador

Hotel.

Q And fom the Embassy Room, is it then correct

that you —ent to the Colonial Room to attempt to get a press

credential?
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A Yes,

Colonial Room, and then.went to the

Room?

you go?

A

Yes.
Ap-d in tie Ambssiator Room, did

I met Richard

where did you

Richard Aubry

you meet anybody?

Aubry.
and Richard Aubry and why did

and I went though the back entrano
to the Ambassador to the Embassy Room to an area where

Pierre Salinger was legated

a to this as the staff area for the.

e

rest of the conversation.

Q
Aubry, what

Q

/Al right, .

And in Ms staff area then, with your Trend Mr

I got press credentials from Pierre Slinger.

All right, and fom there you then so back down 
isador baUroml back up to the Ambassador—-or to

the Ambassador Room and then from there back t° the
room and

tm

A

staff
hem the staff room to the Colonial Room?

Right.
' And en route to the CoioMal Room, this is the

you see a man that you feel was the suspect,V
you see him standing bet* en what would be the second and

third table Mth another man approximately six foot
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3

tall and a

lets pin doma-

you any you walked fwm the staff area to the Colonia Room 

is thia the time that you got the sandwich? .

A Kot the first til see, right after I got my

credentials, you know, I just wont to the CIot’1! Kooti

because

'

A

I hadi’-b been there,

And in periled of tme
f you recall?

to look around.
ras it you went there

I had been in the hotel about 30 minutes, Id

say at that tme about ; 
back downstairs because

Room. I

After i do that, I went

I was looking for a lady

Green who wanted access
front way

We went to the door'of the Colonial Room whereby I was

adMtted, George with me into the Colonial Room

down the corridor to tube staff area where Geoor>~I was then

able to get George a press pass so he ^uld have ^tranwo to
die Emibas At that time Georg in the

Embassy Room and just, you know, tailed t° different people, 
and just generally bavins a good tme. mor to Wo SantW 
coming, I left the Embassy Room, went eown ths ^rridon of

n, Una X came back in
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Q On that trip did you see anybody?

A I .can’t factually say. The first time and last

tme I can factually say I saw some people.
Q Then the first time you went down through that 

corridor was about 10:45? .

' A Or 11 o’clock somewhere.

Q Or 11 o'clock It was at that time you think 

you saw­

A —I know there were three people I know that I 
saw.

Q And in that group?

A Was the short guy, the suspect;; a tall lady, and 

a tall gentecman. •

Q Al right, f’e.

Q BY set. PATCHET: Co ahead.

q BY SGT. CO&INSs Okay then, one time you went

to the staff room and got some sandwiches?

A Right.
Q From—where did you go then?
A I went in the Colonial Room and sat down and 

ate the sandwich.

a Do you recall about what time that was?

A That was maybe 15—20 m.nutes before the Senator 

arrived. . '
q AH right, at the conclusion of eating this

sandwich, what did you do?
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A M got up-and came back, went through the corridor, 

through the staff room back into the Embassy loom, 

■ Q AH right, whore were you when the Senator

arrived? .

A Wb I was just out talking to George Green and 

some other guys from New Image Comlttce* We were in the 

Embassy Room; We were to this sidle of the stage having a 

bull session, just taking, we were in the Embassy Room, and 

we were Ike from the stage—

Q This is the stage looking—

■ • A —over from the stage.
Q ' You were at the west side of the stage then or 

to the left of the stage as you look cut;?

A We were right in front of NBC s cameras, I 

remember that.

a And did you see the Senator come on stage?

A No, I head, you know, I heard the dapping. And 

the next thing I can remember that he was there Ike I first 
could say I visudly saw him at the podim.

Q Whit did you do at that time?
A Pardon me, please, AD that time I left the guys

that I was with and waked to—up on the stage.
Q Where did you go-sand on the stage?
A I stood on this cone*, northwest corner.
Q Did anything unusual happen at any tte while, you

were on stage?
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A Yes, Miss Unruh, we helped her up. She almost 

fell and then she got down.
■ a Somite during this speech you left the stage?

A Yes, and went to the Colonial Room.

Q For what reason? .
. A Because it was hot, and I just wanted to get out 

of the way. ’ • ■ '
a Did you go watch TV in the Colonial Room?

A On ths particular til®? I didn't stay that-

look, I think I might have gumced at it. .

Q Did you return to the stage?

A Yes, I did. .

Q How long were you absent from the stage, would 

you say? . .
A A coupe of minutes.
Q Then you returned?
A Yes.
Q What did you do next??
A I stood back up on the stage. I just stood on 

the corner until the Senator had fnsshed his pxeparSQ—lihe 

remarks. When he went into his adlib. I left the stage and 

went back to the denial Room.
■ Q Did you watch IV in the Colonial Room at that 

time?
A Yes, I di.de /

q What was occurring?
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A The Senator was concluding hiss zemarks at that

time.
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Q What;
twt* .Then

no longer on Ah

occurred in
the Senator*
camera, and

the next few minutes?

was through. You know.

I was just sitting down in the

ahO?, and everyone was waiU^ for the Senior t° come in

because be was going to have a press conference. a

gentlemen opened the south door of the Colona Room too 

because they thought he was going to come out that way. There

was a lot
back.•

of people, a lot of crowd, so they dose the door

That i the min door, you expected the Senator

13 arrive

14 There discussion about tile way

15 was coming;.
16 How many people were in the Colonial Room at th

17

18

19

20 A

, 15/ 20, maybe

What did you do next?
Then we-after the guy dosed the door, then I

21

22

got up and I walked, you know, I waked out the door to 
from the donia. Room into the corridor*.

23

24

25

26

Q

pantry or

A

When you say corr

idcehcn area?

Yes
What occurred next;?

, you are referring to tie
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A WiaV occurred next;? I was walking in and i

heard two sounds. And When I heard these sounds, I did not 

think in terms of being shots, they were just sounds that' 

aroused my focus and attention, and I locked up and at that 

time I saw, un, the suspect with the gun, and I saw; another 
man—another man. or two. men, I don’t recall which, Ike • . 

similarly stooging with hm, and he was shoots. I inagin 

there must have been aboot—Id say ten or twelve shots 
according to the way I mt, and I just wa—I just fose 

there becsiu.se I felt, you know, to me I felt that there were 

mere than one person. I did not ike see anyone else, and 

I didn’t see any smoke or anything We that, but I did see 

the man with a gun and heard the sound and saw the struggling 

and X froze after I—you know, got my'senses back together 

again,' then I moved toward—you know, everything—I saw the 

Sennaoo—he first couple of sounds which I looked up, I did 

see the Senator throw--you know—thjow up his hands. Uh, 

then the next thing I can remember is seeing the Senator’ on 

the ground and standing up, you know on Ms feat and being 
pushed around.

Q A.1 right, going back a moment, when you locked 
and saw We man with the gun and sew a struggle, did you 

recognize anybody struggling with Mn?
A No, I didn’t.
Q Could you distinguish whether Wegman was Negro

or Caucasia?

Form 618 (R-3-4)



(

1

2

3

4

5

6

7

8

9

1'2

11

12

A He was & Caucasian man.

Q Caucasian?

A Right« ,
Q You described the shots or the noise that you

heard as two quick noises, a pause—a slight pause—and a 
continuation/ Once you saw the gun in his hand, did you ■ 

realise what the noises were??

A Yes.

Q What were they?

A Shots. .

.Q You realise at that point everything you heard

was shots? ■ ■
13

14

15

16
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18
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A Pardon me—yes.

Q You say you heard two noises? ■.

■ A Yes.

Q Then a pause, then■ some.more noise?

A Yes. .
Q During the second sequence of noises, you saw

a gun and realised they were shots. Did you realise that 

everything you heard were shots?
A Yes. But the way it happened it sounded as 18 

there was more than one sun being used at that point.

Q Did you have any reason to believe, other than
the fact that you heard the shots, there was more than one 

person shooting? '
A No reason.
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because I just wanted to do something, and at that time I 
san them hassling With him. I case around this table and 

got up on the table on my knows and brood .to Mt this guy. 

At tMs post they were shrugging with Mm for the gun, and 

the gun was poised at mo, so then I head—I don't reme^ 

how but du was a reaction, I got com off the table when- 

when I got down off the table, I got down and I weioed back 

around here, and tMts at that that point I board southing 

of "Gat the gun, Pose," or "Give no the gun." And that's ’ 

when J-Rbsie was there, I heard someone say, "Give it to 

Woe" I did not see Rosie hand the gun to Refer, but I 
dont rooan Wer being thee other than, the point of 

giving the gun.

Q • Unon you were trying to hit the suspect, do you 
rocal anyone saying to you—

A . —Richard Aubry said something, 
Q Richard?

A .A^u-’b-r-'y.

Q Do you seam Rosie saying anything to you at that 

point such as, "DMt do that, baby/1 or anything; like that?

A Rosic said something, but I don’t think he said

it to no. Now I think about it, he was just talking aad 

crying. '

Q AU right, nno. Now, when you saw the Sotmtoy,

did, he make any statement that you could hear? . '

A I dldnt hear him ? uke a statement. No.
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Q Now when yon say you saw is.girl go out the door 
and then you wont around and engaged yourself with the 
suspect, the gun got pointed at you, you steppod back. You 

hoax’d other conversation about 'Give the gun to Dafer/* then 
at this point/ what did you do? • • •

A After the gun was there, that's when I decided '

that I wanted to folXw through and. see what had happened . 

there, and that's when I won't up through the kithen area 
up into the parking’100 thinking that the girl was involved 

and maybe I could find out something, - ■

Q Did you find out anything? .

A Yes, when I got there, there was a gentleman 

there that was teling car’s to got out of the way to let an 

ambulance in, and I turned around and coro back down, and 

I made a wrong turn and I got right back, and when I can hack 

• they put a table up to the entrance lending back to the 

corridor, and fins I was denied entrance to the corridor, 

and another gentemon, who had traveled with the Kennedy 

party, recognized mo. But I don't recall by word every 
gesture, but the guy was keeping me away, let me into Uie 

area. ,
e When you went back to the area, what did you do

or see?

A Ue famed a chain of arms and sort of surrounded 

* the Senator, and his wife was there at that time, as I 
nonember, and ve just hold our errs wound. I go—1 was
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p^w clone, and X jm-Ac^ to a Mm, and his to 
vas those, and X ju^ 2020 that and word to the dcadS .
room end Fed just not down in there, end I rg;ahogthe poUcce 

2002 bong there and accombox Spooler « in dore.,

G Mh r g book a Mme bit and pick W-gong • 
/

back to the girl‘that you can leave the seen, the season you 

paid attention to box losing the 1009 was because you Md 

coon a sx cartier With the person you bad baled to hit?

A Yes.
Q And are you sure that this person that toft the 

Kom ties, in feed, the came gm that bed been certier 
baking- ’ -

A nono.

q Would 16 be c Sam stamen to say that the 

only xoadca any of this cord so your mind later when you 
vested the so^iouss^s and exsio that occurred beso, that 
IS there was a possim statsor motive, that you should 

can forward mth ths? . ■

A the whole* statement of the sixt?

Q Abou She give. . ■

• A No, Xd Day I did see a girl, and is was just a ■ 

port of buying to picoc 10 begster and say «' I had soon.

0 She to that did leave, though, did you egg

other pcopl'e leaving at the sodo time, could. 1 be just 
leaving to are any Seca posable injury? •

A right. '
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Q Do you think she could have boon leaving for 

that reason also? ■
■ A There is a possibility. ,

Q ALL righto .

Q bY son. PATCHES: You said earlier Wat you DENT 

this girl or^a Girl with the person who later is identified 

as the suspect. Actually this could have been this press 
woman that was—or this woman with the Kennedy party that 

was checking people’s press credentiass? •
A I cotudn’t say that it could be. ■
Q You don't know that this woman was with this

suspect either? 1
A Right. that is correct. _

C BY SGI. CORINS? Would you describe this- girl 

for us that you saw itavnxg??
, A I cant very well describe the girl I saw leaving 

I could describe the girl I saw in tie corridor.

Q mi you describe the girl in the corridor 

earlier?

A Tall, between five-four and five-five. She had

on a dress that was not—thore was w^te in the dress, but 

I don’t think it ma-l can’t day it was polka dot or any-

thing Ike that, but I know there was more than one color in 

the drees.
Q Eow old? ’

A Between 18 and 22, paybo, '
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Tei us about her hair

2

5

It was in an upsweep type
Color?
I can't recall.

You said that you didn't see any other women

6 around, is that rd-^?
7 A Let m—let me make a truthful statement. I

8 can’t say for sure, but I tow the women were not too apparent

9 around there* '

10 Q And one of the things that attracted you to this

11 particular girl, she had a very predominant button, is
12 that right? .

13 A Right.

14 Q Okay, wha were you wearing that night?

15 ’ A I had on a rust-bowm suit, a blue shirt, and a
16 modfloveaed tie. '
17 QI have shown you some pictuees, and from ms

18 group of picteos you identified, the one picture of Sirhan

19 Sirban as the one you did see in the kitchen, and the rest

20 of the—e-mainder of the group you didn’t recognize anybody?

21 A That is right. I think: fox’ We record., you could
22 recognize pictures fom We paper anyway.

23 . q row, you saw a man earlier’ mth this girl talking.

24 Can you describe hm?

25 a as that—earlier upon just entering the Ambassa-

26 dor?
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Of No, you said withiin the kitchen.
A No, the other man was taller, maybe six-one or 

six-two. He was stockily built—oou know—hie wasn’t skinny. 
He was built pretty nice. - .

Q How old?
A I'd say he could b—1 can’t factually give a 

statement to that.

Q Whit ao.ee would he be?

A WH, he was—he was white. '
Q And ho was wearing?
A X—as I remittor, I cant factually say.

a You said caiier slacks and shirt.
A Slacks and tort. I cant factually say. I 

don’t—he didn’t have a dress shirt Ike you have on.

a ho want wearing a tie?
A No.

Q AH right, can you think of anything, Mac, you

would like tie cover? ■

SGT. MacANTHUR: No.

a BY SGT. PAT tour: In your article you mentioned 

seeing people, a man and woman, in the Ambassador earlier. 

The man you had the negative oyo contact with. Now, in 
reviewing this, you don’t feel that ho was definitely to 

same pension? Definitely?

A Lot’s seo. I can’t definitely say on a basis of

a life and death situaton, but I’m reasonably sure. I have
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a onabXy (sic) feeing it was.

Q Might have been, but you are not definite?

A

4 And the girl you saw with this person, you are

0 5

6

7

8

9

10

not

the
axe

sure
A

Q

hie person you saw later in the evening?

, I am no

. The woman

kiCehen area that

not sure this was

ft

you

you

saw upstairs on two occasions in
mentioned in your statement, you

same woman you saw in ths

the same woman you saw running out
11 of the kitchen area, is that right?

12.

13

A

Q

No, not in teems of fact.

. Bs You just a female. You

14 cant be sure, and the only reason you connect that with the

15 that he was talking to a woman?

16

17

A Righ
V „ Okay.

18 BY SOT. COLLNSs I show you a picture of Mr
19

20 A Yes
21

22

Did you see him in .the kitheni area?

I saw him after everything had died down.

■• Q ; speech when you made your whs

2' through, you did not see hm?

2 5 He was on the stage beside me sometime during

2 6

Form 618 (R-3-4)
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11

12
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14

15

16
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18

19

20

2 1

22

23

24

25

2 6

But you didn’t see him in the Colonial Room when

you waked down there?

A No. ' .

Q Or Mr. Dutton?

A NO.

SGT. COLLINS: Do we have anything else? 
£G* PATCHETT: It’s now 12:15.

Form 618 (R-3 'l)
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. rAMPart detective division w ’

INTERVIEWS - JUNE 5, 1968 KENNEDY SHOOTING DR^68-521 466^
Av

OLEFIN, BOOKER, 8421 S. VERMONT, PHONE - 778-4360

Mr, Griffin was interviewed at the Los Angeles Ofice of the Negro 

Industrial and Educational Union at 8421 S. Vermont on 6-7-68 at 

11:30 a.m. (Mi. Griffin i.s the Lot Angeles director of the organization.) 

He states: "THAT he has knowx: Senator Kennedy foi about 10 or 11 years 

and also that he was active in the Senators' California, carnpa^g.

On Tuesday evening, 6-4-68, at about 10:15 p.m., Mr. Giffin arrived , 
at the Ambassador Hotel for the el^toon iretorns. He did not have a 

press Pass or other pass to get into the Embassy Room sb he went 

downntairs to the Ambassador Room which was apparently open to the 

public. . ■ * _
Wile Mr. Grrffin was in the Ambassador Room, he states that he 

j observed two people 'who>m he thought .seemed out of pl^e., He

states that there was a male whom he Ascribes as: ,

MALE, of some descent similar to Mexican; shoxt, 5~4, or less, 

smaai build and shabbily dressed in old clothes Mr. Ga-ff^ 
says that he is positive ttat this man he saw is the suspect in the 
Kennedy shooting; Sirhm SIPHAN, and he ID the suspect from a picture 

the* I/O showed him.’ Mr. Grrffin describes the other person, a .

, FEMALE, CaUc - or "OF NORDIC DESCENT", 5-5/6", (taller than tte

male)’, with hair of unknown color , but arranged up on her htad in 

a fluffy manner, and wearing a dress that was predominately white, but 
that may have had other color in it. Mr.Grrffin stated tte reason te 

tiOUgit the two people seemed out of place was because every°ne else 
but these two ere celebrating the apparent Kennedy victory. ^fto

(contiueed)



RAMPART DETECTIVE DIVISIH
I-76-A

KENNEDY SHOOTING DR $68-521 466 JUNE 5, 1968 

GRIFFIN, BOOKER -INTERVIEW — continued

was -standing about 8 to 10 feet foom the' two people 

but did not hear any conversation between them but stated 

that he had what he describes as "negative eye contact" 
WITH THEMALE.

After spending about 15 to 20 minutes downnsairs in the 
Ammaasador Room, I was able to obtain a press pass to go . ■ 
into the Embassy Room. After Mr. Griffin had been in the •

Embassay Room for an hour or so, he observed the same two 

people that he had seen in 'the Ewbassay Rom, and this time 

there was another male with them. He described him as: •
' Male, with lighter commlexion than the other ' 

man, tall (6-O/6-2), NED. .

The three were standing in the kichem corridor next to 

the'doorway that leads through the kichhen and out into a 

parking area. This was about 30 to 45 minutes before Senator 
Kennedy's arrival. - ’
Just prior to -the conclusion of Senator Kennedd's speech; Mr. 

Grrffin passed through the kitchen corridor and went into the 
Press Room; he heard the first shots being fleed. His positoon 
in title doorway of the Press Room gave him a clear view of the 
whole corridor. Almost simultaneously, he observed Senator 

Kennedy throw one of his'arms over his face, and the female and 

the taller unidennifeed male' run out of the doorway. ISe then 
observed some peopl:e struiilnni with the other male who ssill 

had the gun in his hand.’ When Mr. Giffin saw the two peopl.e 

run out of the doorway, he remembers saying out loud, ’((continued)



. RAMPART DETECTIVE DIVISx

1 KENNEDY SHOOTING DR 68-55211 466 JUNE 5,. 1968

• I-76-B

GRIFFIN, BOOKER - INTERVIEWcOONTINEDD 
"They're getting away.11 ■

MR. GRIFFIN recalls that just prior to the shooting, ■ •

he mentioned to*a friend (whom he does not want to

Ideniify), that "there's a guy I've been seeing all evening and 

for some reason we don't seem to take to each other . He was 

referring to the suspect he identifeed as SIRIAN SIRHAN.

STATEMENT INTERVIEW BY W. M. RATHBURN #11790, R.R. PHILLIPS #12167



file • # I-990 '
’ '^(W/ ■ ■ ^^11^ INTERvEWSiM-------^ TAPE. #29221- .

PERSON INTERVIEWED; GRIJALVA, Richard' DATE/TIME 7-2-68, ' 6:3^0 ...n..

SEX m RACE Mex, HAIR BrnEYES Brn HT 5.7" WT 2.42' . D0B,.__10=27-4/^_.;___

RESIDENCE ' ADDRESS 9011 South iMoer!!, Santa. Fe Spxin.^HONE, , ^^ 

BUSINESS ADDRESS ' ' - 'PHONE

Uminiinin , n.n tiiil-t nil11 _ — uj~rjj_~ 111 rr 1.11 m fn — r.-rrj-i i ilj_ lj-.i1/ ir .ta runnfmuri -"ht-li ■ 1'11 «i 1 ' h i tin n-i--

. INFORmATWTIWHOTWhaTTWhE^  ̂ 5 " ~

' Interview conducted July 2, 1968, 6:30 p.m. at above residence address
‘ Richard Grijalva arrived at the San Gcatiel Valley Gun Club, 4001

. ' Fish Canyon Road, Duarte June 4, 1968, 12 noon. Grijalva was ■
' ' accompanied by his sister. Miss Roberta Grijalva (See inieiview 1-0822)' 

. Grijalva upon arriving at the 'gun clrh went to the.control tower to
. get a target. Grijalva received his target and was starting to the

- ' rifle range when he observed a man at position #20 or'21 on the.pistol
. range rapid fiting. Grijalva describes the man as a male, foreign

. • ’ descent/ 20-22, ’thin build, 5'2"/3", dark brown hair domed back ■
neat, wearing tight blue pants, blue sweater, and dark sunglasses.

• Grijalva stopped to watch the man tire because tie man was rapid
■ 'fiting which is unusual on the range. Grijalva then went to tie 

■ ■ rifle range where he placed his own target and fieed hi.s guns 30/30, 
■ / 243, 30/06 and a .22 rifle. Grijalva Stunned to tie.cohtscoi tower 

in approximately twenty mi^tes foorn the time he received his first
■ ' target to get a new target, Grijalva again saw the afoiemintoiied 

man at positions 20 o 21 on tile pistol range still rapid fiting.
• Grijalva states the man was the only pears;on on the pistol range, that

' he was fiting a possible .22 caliber revolver, four inch, due to
- . the smmai fame and the sound of the gun. Grijalva saw two large
; cartons of a.mmo on the bench in front of the man, each carton cii-

taining ten smmai boxes of fifty each,, possible Reitington brand. .
• Grijalva did not observe what the man was doing with, the shell,

casings. Grijalva rebinned to tie rifle range position 36. _
’ Grijalva states the man ha.d one large* box of ammo with him which coi-

‘ tained ten smmil boxes of 50 each. Grijalva states the afoiemiit0iidd
■ man came to the rifle range about 2:30 p.m. He took position 30- or

■ , 32 where he freed a .22 rifle, bolt action, equipped with a scope. .
’ Grijalva left the range at approximately 3 pm. and states tie man

; , was still on the rifle range fiting. Grijalva states.tie FBI has
■ : talked to him. Grijalva identitied the mug shot of Sirhan out of

four look alkes as the man he mentioned above being at the. gun club 
June 4, 1968. ' . ■ ' . '

See Addendum for Grijalva and Sieben posi-oms at the gun clti. ,

V Grijalva did not see anyone with or anyone talkinn to Sirhan " "
scr/ll-13-68__________ :_________________________________________

WESTGcaORrT-maKInG^NTER^^ ' ' rAPPROVEDT^YT”"^



,\A RQOES^^ k ^jjjates ^^u Mj| file # x_990
a WO(3 U)Z mE™s ' 2733^

^CHECKED . - . TAPE^ 2^1

PERSON INTERVIEWED:~GRIJALVA, Richard DATE/TIME 7-2-6 8 6:30 PM.

SEX-M ^RACE_.MiX__HAIR Brn EYES Brn ' HT 5-7 ET 242 DOB 10-27-4^5

RESIDENCE ADDRESS 901.1 S. Morrill, Santa Fe Springs PHONE 695-3193 

BUSINESS ADDRESSS None ,PHONE .

INFORMATION: (EHO,EHAT,EHEN,WHERE,WHY & ‘HOE) “ '

’ Interview conducted 7-2-(i8 at 6:30 PM at above resieence address.

Richard GRIJALVA arrived at the San -Gabriel Valley Gun Club, 4001 Fish 
. Canyon Rd., Duaate, 6-4-68 at 12 noon. GRIJALVA was accompanied by hls

sister Miss Roberta GRIJALVA (Seeelnterveew 1-1,082). GRIJALVA, upon
. - .arriving at the Gun.Club went to the Control Tower to get a target, 

GIRIJALVa received hl.s target and was startnng to the 'rife© range when 
he observed a man at position #20 or #21 on' the pistol range who was

■ • rapid fiinng. .GRIJAVVA describes the man as a male; foreign descent; ■ 
20-22; thin build; 5-2/31; dark brown hair combed back neat; wearing light 
blue pants,.blue sweater & dark sun glasses. GRIJALVA stoPped to’watch 

. the man fire because the man was rapid firnng which i.s unusual on the
I • ra.nge. GRIJAVVA then went to the rifle range where he placed hl_s own
' target and fieed his guns 30/30, 243, 30/06, and a 22 rifee. GRIJALVA 

returned to the Control Tower in approx. 20 minutes f:rom the time he
■ received hi.s first target to get a new target, GRIJALVA again saw the .

. . aforementooned man at position #20 or #21 on th.e pistol ra.nge rapid 
’ fiiing. GRIJALVA states the man was the only person on the pistol 

• range that he was firing a possible 22 cal. revel.ver 4 i.nch due to the 
i smaa.1 fame and thie sound of the gun. '

GRIJALVA saw two large cartons of ammo on the bench in front of the man. 
Each large carton cintblning 10 sma.1 boxes of 50 each. Poss. Remmngton 
brand. GRIJALVA did not obser-ve what the man was doing with the shell 

; . casings. GRIJALVA returned to the rifle range position #36. GRIJALVA.
stated the aforementioned man came to the rifle range about 2:30 PM, he 

• ■ took position #30 or #32 where he fieed a 22 rifle bolt-aotoon equipped 
with a scope. He states the man had one large box of ammo with him 
which cin•tbinei 10 smaai boxes of 50 each. ' GRIJALVA left the range at 
approx. 3 PM and states the man was ssill on the rifle range fiiing;

■ • He states the FBI has talked to him. GRJALVa ID thie mug shot of' Sirl-ian 
‘out of 4 li>ik alikes, as the man he mentioned above being at the gun 
club on 6-4-68. . , . . ' '
Interveew taped - tape #29221, Side #1 #4. ' . , •

See-Adenumm for GRIJALVA & Sirhan positiins at the gun club.
GRIJALVA did not see anyone with or anyone talking to Sirhan. A

ZZ3E/2t1EE8Z3IZZZYZ^ I I YX





r ^ I NitervEews
1-1082

TAPE #29221

’ERSON INTERVIEWED: GRIJALVA, Roberta - D^TE^/TME 7-5-6 8, 12 noon

EX F RACE Cauc HAIR BIk EYES Brn HT5-5 WT 140' DOB 12-2-418 • . •
*M»^MKK>«Q» «MMmaMO»MM aMMMMMUHM . «>■>■»»«>»<■ 11 »—< WWMMwMlM »»»IH HllWiBWUHlWm •«•■«<■*»»•<•<»««»>«»*•»"••••«•«>•«*«»*«•«*»'*«■»<*•-**.

RESIDENCE ADDRESS 9011 S. Morrill, Santa Fe Springs PHONE 695-3193

BJS INESS AD>D>Rti:S;S 1463.2 Eas^t WhitLi-er ^ou:l■:evtr7d . PHONE 1________—J,___ _____

<FORMATION: (WHO,WHAT,WHEN,WHERE,WHY & HOW)" ’ '

• Interview conducted July 5, 1968, 12 noon, at above residence .
, address. Roberta Grijalva arrived at the San Gaariel' Valley Gun 

- . Club, 4001 Fish Canyon Road, Duarte, June 4, 1968, 12 noon, along
. ' - with her brother, Richard Grijalva (see inteiieew I-990).-

Grijalva states she was watching her’brother fire his rifees on the 
rifle range at approximately position 38. She ^ard.rapid firing _ 
coming foom the pistol range but did not go to the 'pistol range or

’ see who was doing the rapid fiinng. Grijalva a^ntined tie mug . 
shot of Sirhan foom four fLook alikes as the person she saw at the

. gun club rifle range, June 4, 1968. Grijalva states Sirhan Sirhan 
< came to the rifle'range approximately 2:45 p.m, took position 34 . 

- and was firnng a .22 automaaic rifle and had three boxes of ammo 
in a red, blue, and white box with, a big "X" prineed on the; out­
side. Grijalva describes Sirhan as a male,, foreign descent, 22-23, 
5'1/2", thin build, dark pants, dark blue sweater cardigan, dark

. sunglasses. . Grijalva states there wre, thr^ ot^r peopf.e on thie 
rifle range at about position 36. #1, male Caucasian, 30, 5'8 , 
medium build. #2, female Caucasian, 25, blond, dark capris ad 
Iggh-cooooeed blouse. #3, male Caucasian, 21, 5'10", thin toild, 
blond hair, dark pants and cowboy boots. Grijalva left approxg- 
maaely 3 p.m. Sirhan was stilf firnng. FBI~Agents Bagley, and . 
Laner ineevviweed Grijalva. Grijalva‘did not see anyone with or

. talknng to Sirhan. . ; ■ ■• . , . ■ ■ .



Person(s) Interviewed ? ■ 

' SUPPL TO 1-94

INTERVIEWS

' GUY.. Virginia 
^t*WUMgcnamiW9MMi(lM4MMa<mWD<ttiUtGmtIMInM0CSBWmMMM>

Date

X21L______ —

6-21i68130pm.

Repo:te£jfor..Fa*£.MSaZ^

Business Address & -Phone ' ^31' 18th St. s NN Wash. DC 882-431.9 , _
. • • ■ <i»u>»H4jwi»crrt>MCO»CTW<iM»B»—»*M*««»rrrjia»s^w>»<aM^i«c»tCwn»r.i«—^ea}Mfn»ra***^'»»WTi>'i'7ni'ku *««»*rtn,«wiiMi*»Mi«i»»>miii >»i*i'"*WT —«r^»n>» irirwwni.i .it--- _. - —, -­

Residence Address- & Phone^^,^.-^^-^^^

Info- -tOrn (To“'Se"cOmnieter"therrepOct‘”shOUldrmciUde:Wh07Wha:7When7Where7Why7 

' • • . ■ ■ & How)

The. folOowing interview was conducted by phone from Sen. Kennedy's office 
in Wash. DC • ■ ■ ■ . • ' .

■ SUPPL TO 1-94 . . ■ ’ ' . ■ -' ■ '

SEE. ATT^CHn) STATEMENT ; ‘ •

Investigators making intorveew 
Mac Arthur & Patcnott
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SLASH MJiMAXKE, 
D.C.s 882-4319.

After the Senior finished his speech, I was ■ preceding hm

through the kitchen area to the 'Colonial Room* I was

8 OF 10 Scat in front of him when I hoard the shots. As

io that happened ^ 1 am no scaly we. 1 

, otto? people being nearby, one was Dick Draym.

tan premem^

I remember

seasons saying, "Something happened to BoW** 1 remember

seeing Bobby wbs down, and had been shot* Most of the
‘ details are very hazy in my mind. I do not remember seeing
a suspect or anyone actually doing the shooting* Like X
said, everything was very hazy.

From the statements made by witness, she places
herself in the vicinity of the second meta steam tables _









• FILE #. I"1337

DATE/TIME_____________

DOB______________ ______________

RESIDENCE ADDRESS .478 68th St., Brooklyn N.Y.

BUSINESS ADDRESS_________ . J

PHONE (212) 833-2930 '

PHONE;'

INFORMATION; (WHO,WHAT,WHEN,WHERE,WHY & HOW)'

Near R.F.K. when he was shot. • ‘ .

, Not inlerlLwwed by LAPD. Foioowing is a synopsis of the FBI Interveew 
of 8-5-68. '

on stage with Senator during the speech. After the speech, 
as preceding the Senator through -he Pantrywith George plmpt:o 

_ _ He looked back and observed the Senator snake hands with some 
' , people and then start to walk away. At -that tine Witness h^e Ifo^ 

in rapid succession. He saw Sirhan stranding about 7— . .
M^? tie Senator. His arm was fully extended and he/“f1™? ‘ 

: gun. There was a look of teemendous ■ concentration ^ his fac1- , Wxtne 
• ’ saw the Senator falHng to the/foor and sorn^ne catching im.

' Witness was
Witness was
1-1020.

Witness recalled George Plimpton rushing to the suspec^. & 90^ 
gun. Rosie Grier "saemed" Sirhan into a table,. oco-ding t°. Aptness.

kw/10-7-68



H?IIE # 1-1337_
■ 1. SUPPL' RE-INTERVIEW

\ (xX ' • INTERVIEWS

RSON INTERVIEWED: HAMILL, Pete • • DATE/TIME 10--9-68 2^---------

X RACE HAIR EYES ' HT WT- ’ DOB_____________________ __

iSIDENCE ADDRESS PHONE (212) 499.-9213.

SINESS 'ADDRESS- •>;;PHONE (212) 758-8980 Ex. 2(

INORMAATONrTWHOTWHATTWHENTWH^^ : , • ■

■ RE-INTERVIEW OF WITNESS REGARDING HIS OBSERVATIONS (IMPRESSIQNS)

’ ' ■ of the SHOOTING. ■ ■ , ' .

Witness was talking toward the Colonial Room, proceeding Senator Kennedy, 
in the area of the West end of the ice machines.- He had turned and was

■ ' -walking backwards, looking at the Senator, He.described the Senator *
standing with, his body facing -tn'an Easterly direction and his head . 
turned to his left in a Nootherly directs. His right arm was across

• his body and he was shaking hands. He was standing approximately 2’ •
- South of the South end of the first stem table and approximately 4’ '

' ■ Weet of the Weet edge of the table. The suspect was'standing approximate!’
4’ to 6’ foom the Senator, near the center, of the same table. His right

‘ foot was fonward and his -right arm was extended, with the gun in his right
hand. Witness estimated the gun was about 2’ from the Senator. He ’ 

- indicated he could be off on the distances due to the ciccumataicsa..
He heard the shots and it was then that he first saw the suspect in the 
above described position. However, he did not see the faahhes from the 
gun nor the Senator being hit. His view of the suspect's face w^ a 
left profile. He described the suspect as having a look of determined

• concentrator on his face. ' He next saw the Senator with his right hand 
' up i.n the air. v ■ ■

In reviewing the moment of the incident, witne^ rallied that he froze.
His next rscillsctioi was that of Rosie Grier rashing toward the suspect. 
He was. roomed that there was about a twenty second period between the 

, shooting and Grier trriving. He replied that he did not recall what _ ■
• htppsisd during that period. . .

bju/10-15~68



3RSON INTEWEEVESDz^-HAMILL'Pee_____ :______ ' DATE/TIEE 10-9 68 2:30p>m -

EX RACE ' HAIR EYES HT WT DOB____________ ___ ________

2SIDENCE ADDRESS PHONE (2/2) 499~921 3!

JSINESS ADDRESS ;- PHONE (2/2) 758-8 9 80 ^Ex..-20

INOIRMTION: (WHO,WHAT,WHEN,WHERE,WHY & HOW)

■ RE-INTERVIEW OF WITNESS REGARDING HIS OBSERVATIONS (IMPEEESSZONS)

’ OF THE SHOOTING. , , ’ .

Witness was walking toward the Colonial Room, preceeding Senator Kennedy, 
- in the area of the West end of the ice machines. He had turned and was

’ walking backwards, looking at the Senator. . He described the.Senator ’
■ standing with his body facing in an Eaaterly direction and his head 
turned to his left in a Northerly direc^on. His right arm was -across 

- his body and he was shaking hands. He was standing approximately 2’
South of the South end of the first steam table and approximately 4s
Weet of the West edge of the table. The suspect was standing.approximately 
4’ to 6° foom the Senator, near the center of the same table.. His. right 

■ ’ foot was forward and his right arm was extended with the gun in his right 
hand. Witness estimated the gun was about 2’ from the Senator. He - 

. indicated he could be off on the distances due to .the ciccumstances.
m He heard the shots and it was then that he first saw the suspect in tie - 

. above described position. However, he did not see the fasshes foom the
gun nor the Senator being hit. His view of the .suspects face wts.t

’ left profile. • He described the suspect as having a loi>k of determined 
ciicentrttion on his face. He next saw the Senator with his right hand 
up in the air. • ■ ' -
In reviewing the moment of the incident, witness reca^ed that he froze. 
His next recillsctioi was that of Rosie Grier rushing toward the suspect. 
He was inoormed that there was about a twenty ssci>id period'between the 
shooting and Grier arr^ng. He replied .t^t he did not-^call what 
happened during that period. /

bju/00-15-68 -
A VES^AO■S“MAKIIre~WRVRW■

Sgu, F. Patcheet •



■ ' ' \Mr. PETE HAMILL was interviewed at his
‘temporary residencer.196 Berkeley Place, Brooklyn, New York, 
telephone number 638-8215. He stated that he will be .
moving within a week in 479 14th Street, Brooklyn, . ’•
New York. ’ .

( ^ < Psis a Tree lance writer acri on gnm 4-5 196%
■ • while -living in.’California, he covered, the Senator- ROBERT •

/F. KENNEDY c-’-mpalgn. _ . . •

_ Du ^ the evening of June 4,. 1968. prior ic ' 
Donator-KRw.BDX miking his victory seecoh, HAMILL-was 
in senator .KENNEY'S, suite in the. Ambassador Hotel, .
Los Angeles, caifornia, with Senator KENNEDY “nd ’

• .JIMMY BRESLIN, the writer. HAMILL went- to -the . ' ' ‘
elevator with Senator KENNEDY when Senator KENNEDY

_ was on his way t° make his victor/ specch. ■ . . .

- , . L There was confusion at the elevators ' :
and HAMILL did not get on the same elevator’with Senator 
KENNEDY. , . - •

. Daring Senator KENNEDY^-speech/ILA^^
on the podium to Senator KENNEDY’s rear and left, This was 
near the left rear corner of the podum near . some ’

■ drapes and some stairs that went down. Standing near .
HAMILL were GEORGE PLIMPTON, the writer, and PLIMPTON'S.

■ ■ wife, FREDDY. Standing near the stairs was BILL . ■
BARRY or Senator KENNEDY’S staff. . . ' ' .r

" ■ During the speech "s guy" or a "kid” tried to ' '
■ get on tie po^umm by coming through the drapes which ■
were in back of HAMILL, BILL BARRY noticed this ’ .
individual! and told him to get .out. HAMILL would not

- recognize this individual, if he saw hm again. ’

. . ■ When Senator KENNEDY’fnnsshed his s^ech,' ’
,____ HAULL or PLiM-PTTOu “.sked BILL BARRY which way to go out. . • ‘

' ' 8/5/08 • . Brooklyn, New York . NY 44-1640" ’ ■ 'On----- ----------------------at----- ----------------------------- :----------------L-____ Fi|o =;__________________________

SA FRANCIS. I.. CASHHNjrf ’ , 8/5/68 7
by ■----------------------------------------------- ;-------- ----------------- — Date dic^ed______ ■ _____________

.Thi> d°cumlnl wnimns nehher recommendations nor conclusions of the FCI. It is the papery. If the FBI and I. looked to you, ag.,ncy 
pond is ^nUnk ar* not -o be dhtHbued outside your agency, t ■ ’ . .• ' ■ '

r;



V

2 \
NY ‘ 44-1.6)40

t

3 BARRY pointed
■ P1BHO0N went- 

stairs and HAM

a corridor to the pantry.’ HAMILL ana . ’
OSACi?aayratich-sfS^the • 

-^3^^

A
. - ten fee. HA^MT-I^L air , thought Senator KENNEDY . 
v going to the O^s ^"oXbXt ^1^ a party was. in be \ 

' wi heared from The Fa-kony looking back,. f
■ . held; As «IYJlsTaA£ingcaltO[g left to shake - ’ ’ 
. he s!w Senate.KENNEDA-f^er^e^^ KENNEDY shook hands

. hardi with someone. .. o KENNEDY) turned to f
.withs-this indx^al, he (SonvO- ^NNWtme what .
continue walking strag flhClhStSaaere fled in very _ 
HAMILL thought were 7^* (5)^ha^ saw SIRVAN .SRHAN

• rapid succession.. HAMIIIi-^and to Senator KEANEDY’s •
aho■aas standing in front, of,'’- / ox feet with his * (SXJHANs) left* about seven (7) orhe^.^^ In teemenidous conceenracion,

' • arm fully exeodidQl0d.<.tiSKF?r.„-v1^ Senator KLANEYY . * 
. shooing a gun at Se^oraMNNEY^n/ce^ Senator :

. / was falling tin the floor and some- g. ,

i v and "slimmed" Sl.RHAN into
' ■ ROSIE GRro LOn^HA^h^ SIKM and wont _

' fo>)‘JiO CtEOaIGu* PJjlviLxV-'i r -e 
aorbhV"^. RAFER JOHNSON came ‘ 
thinks that JOHNSON got ^e f^s 

oi-Jc. table" or group of. tables 
end’of the table” Cr tables..

ve of somewhere and HMH ■ . 
SXIHAN was "thoown 
and "slid down to the .

There much yelling and noise and HAMILL

was mo 
watch.

pified". H 10 O'

people
HAMILL

pt was 12:1-2 A.M*> J^ne saving such things to SI. 
did not hear SIEihAN say

5, 1968. H 
nah as "Why

at his 
iMILL heard . 
did you do it? .

HAttLl, stated that he rd“^S^ee%Si■=0OS™AK
SOHAM’ before! the shoots- WAML- did ’ •

0



0

i.

NY 421-1640

*• ‘ haw;tl won’t our of the hotel oy or near the 
ptess room to get his brother BRIAN KA-?^> a pho”°S?aph^r 
who did not have a pass to get in to watch the

• HAMILL stated that hie looked athis 
when Senator'KENNEDY’ body was,removed aud-a- 

• 12:32 A.M. • . • . ’ • . ■

speech.

watch 
was

"Look Magazine”■ ' After the shoestring WARReN -ROGERS of
" a writer'who lives in ins AnoO-l-es* .

antBoU^ tw ^« ana into the room, where the .
shooting occurred. . .

• stated that he heard xater thav there
an entzHnMetosthie hotea near the press ^inj^ch 

' w^cXthe hotel and the, kitchen or pa^ area , _ 
co-uld be easily had. ;

r



SON INTESVIEWED:-HIAIYt>.RO^t^_____ ' DATE/TMMI_2::18-68—-XPM

M RACE C HAIR EYES HT_____ JET DOB 7-2-2,5

IDENCE ADDRESS 17 Cavanagh Rd. N. Scituate, Mass.PHONE (617) 545-909Z

.INESS ADDRESS ' Boston Globe,. Boston. Mass..PHONE------------ .------------------ -----

•oRMAiONrTWHOTWHATTWHE  ̂ & how) . .

_ HEALY stated he was writing 7 story in his room during the evening.
' He went to the Colonial Ro- * - 11:20 PM^11:40 PM he was , _

■ inoomed by Hugh McDonald that the Sen. would meet with. the writmg. 
press after his speech7 but didn’t say when. About midnight he _ 

■ went into the kithhen area and met and shook hands with Sen. Kennedy 
, He went on the stage with the Senator but left a^f * f'ew.?^3 

because of the heat & tne crowd. Enroute batk to the Colonial
■ Room, through the kitchen. HEALEY observed a M/C 1S-20 walking °ut

" “ - of the Cooonial Room toward him. He could not recall any farther
• . • descriptoon of the person but felt it m^ht hare bee’_ th® susp’. . The person Stopped HEALY and asked if he could have his press, pass.

_ .(possibly not susp. but Michael Wayne) as he was collecting^ hem.
. HEALY refused and the -person became bolder in his request (but 

. ' never to the point of threating). HEAXY gave the* person a final
• "NO" and continued toward the Colonial Room. The u’k person con­
- ' tnnued in an opposite direction. ' . ■ ■
* HEALY viewed the Senator's speech on T.V. i’t^ Colonial Room. 

' At the conclusion, he went-t° Ue door, leading to t^ kihnen, 
■ and stood looking toward the door leading to the Anteroom. He

■ ■ . observed the Sen. walk toward him with a group of people. He -
. could see as he se’. stopped, turned to his left ^s^k® ^’^

. with a group of Hotel Employees. Tne next thing he redl^ was
* seeing 4 or 5 fashes foom the gun and hearing an equal number

. of shots. He did not see the susp. approach he Sen., prior to
. the shooting. “ .

• . Immediately after tie shooting, HEALY jumped up on them-^. ~
tables and ran to the other end. He was aware of nothing going .

. ' on as he ran up the tables. When he reached tie edge of he
. last table, he looked down and saw the Sen. Lying o’ the flod.

. It was then that he became aware of a struggle taking place by
■ '• his left foot. He looked down and saw a group of men strugginng 

with the susp. He didn't recan who. any of the men were, except 
- Rosie Grier. He redhead that he' was amazed at the difficulty .

Grier had getting the gun away from such a smaU man. HEALY w^h 
an eye-witness attouit of he hd^’t for his puper. He agreed.
to forward a copy to the S.U.S Unnt.________ __________________^L

v?^^j^MMAK-^^ APPRovEDrBY: z^z ^/^^ ^
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ROBERT? HEALY, Boston Globe, Boston, Massachusetts, ■ 
anva.sed he represented his paper in the coverage of Senator 
ROBERT? F. KENNEDY'S campaign in the California, primary 
election. • ’ • •

‘ HEALY stated he did no know the reason Why . 
Senator KENNEDY changed Ms pl . • • nceming his going to • 
the Ambassador Room after his speech following the June 4th 
primary. '

HEALY stated he observed SUH-AN B. SI2HAN when 
he was-seized imaeedatey after the shooting. He stated ’

• he had never seen SWAN on any previous, occasion, ,
■ HEALY stated that earlier on. that evening, he 

observed an ^individual who resembled SHHAN but who def lately 
was not SIIHAN. HEALY stated he met this individual just " 
after Senator KENNEDY began his talk in which he thanked 
his wooers and the voter's for the victory.

■ ■ ■ HEALY stated that he could not hear the speech ‘ • 
very well and entered the Co?tonial Room so he could" watch '
it on IV. He stated the room contained about 12 woi'king ■
press and TV men, HEALY stated that there were two •
security men at «» door of -Hie Colonial Roos checking 
press credentials.

■ He stated that just inside the door of the Coloinai 
Room he was approached by a young man who asked HEALY if he

. woiYLd give the young man the press credentials HEALY had ’ 
hanging around his neck on a chain, HEALY said -that he

. could not do that and the young man want;cd to know what •
HEALY intended to do with the credentials after the affair • 
was over. HEALY gave him some answer and got rid of him, 
buc n°ted that the foUow was very persistent and even wanted 
to know where he could get similar credentials. '

HEALY did not observe this man again* He recalled 
the young man’s description as foUows: •
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Robert Leo Healy - Writer’ Boston Globe- iCh/^Oy , '
b .Healy was on stage with Senator Kennedy for approximately on.ee m-nuos 

after the 'start of his speech. He left the stage and was going to the 
Colonial Room via the kitchen when., he observed an individual walking * 
out of the Colonial Room. He was not sure that this person was the ■ 
suspect, but after seeing the suspect, after the shooting, he felt it 
was the same person. This person stopped him and asked to have hxs ■ 
press pass, stating he was collecting them. Healy refused and the ; 
person became bold and insistent but never became threatening. Joaly 
made a final refusal and went into the Colonial Room. The person ’ 
continued in the opposite direction. Healy viewed the Senator's 
speech on TV in- the Colonial Rooim. AE the end of the spUUah he walke 1
to the door, leading, into the kiceken and stood there. He observed 
the Senator waking toward him; The Senator stopp^ in the area at 
■the end of some long metal tables and began shaking hands with hot-el 
employees. The next thing Healy recalls was seeing f°ur or five 
flashes and hearing the sjame number of shots. Ho jumped up on the 
metal tables and ran to the opposite end. When he reached the and he
looked down, and saw the'Senator lying on the floor, it was not ur.rJl 
this tine that he became aware of a struggle; taking place at his left 
foot. IIu looked down and saw a group of men wresting with the sup per . 

.The only thing he could recall regarding’ the struggle was the unv.-’V 
fltt

serial numbers

. tha a largo 
gotting the ■ 
going to to

such, as Rocio
Eo did.

not see the Senator-’ fail or any °



' .".rep/ . FILE i I-O.W
• (X Ui,with INTERVIEWS . .

PERSON INTBimBJE:D:Thais.HS:th DATE/TIMB7-23-68 5:30PM

SEX H RACE Meg HAIR Blk EYES Brn -HT6-0 WT 183 DOB '12-4-37

RESIDENCE ADDRESS 3668 Olympiad: LA____________ ______  ' PHONE 295-2f<6^
.BUSINESS ADDRESS• ' ' PHONE

iNiORMATONjrnwHO7WHAT;wHEN7WHERE,wHY & bow : : ; ; :—

WlngJntexM^ it was ascertained that Mr.^atji U^inJhe^kiCchen area at 
the time 8 of* •the...shooting:. Further questioning.Lwas* conducted by"'S£e~.Collins of 
the case preparation tham. - . '
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INTERVIEW OF THADIS HEATH, D.O.B;: December 4, 1937
•3668 OLYMPIAD DRIVE, LOS ANGELES, 295-28o8 _ _ 
INTERVIEWED BY SGT. C. E- COULINS, S.U.S. UNIT AT PARKER 
CENTER, JULY 23, 1968, 6:00 p.M.

This witness had worked at the Kennedy headquarters for 
approximately one month. His immeeiate supervisor was Waiter 
Sheridan. He had received payments for expenses and so forth 

foom the Kennedy campaign group. On June 4th he arrveed at 

the hotel at 8 p.m. He stayed in the area of the Embassy 

Room from that,time until Senator Kennedy came on stage. He. 

■ gives the foioownng account of his a^ons during the speech 

and after: I stood on the steps at the right side of the 
stage next to the anteroom door. I moved up ont° the plat­

form as Senator Kennedy entered the Embassy Room and came 

onto the stage. The stage was very crowded. Jesse Unruh, 

Mrs. Kennedy, Pai! Sehnde, and Rosie Grier were standing '
immeddately around the Senate. At the conclusion of the 
speech, I was standing at the rear of the stage and to the 

west side of the stage, or‘the Heft side as you -look at the 
stage. During his speech, Erred Ditton c&me to me and asked 

me to go with him as hie wanted to check a rear haiAway. We 

Left the stage on the west side, walked past the staff area, 
down the hall in back of the stage, and then through the pan­
try to the press room. There were hotel employees in the 

■kicohen area. I did not notice anyone else.. We stayed about 

four or five minutes' in the press room, then returned to the

>18 (H-3--4
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stage. We entered the silage area through the rear door to 

the stage. Kennedy left the stage by this rear curtain. I
left the stage on the
around in back of the
Senator Kennedy about

west side

stage as I

20 feet in

went past the anchor desk

had before. I could see

front of me walking toward

the kitchen. Bill Barry
Unruh was to his right.

was walking eeLtC him. Speaker

Rafer. Johnson was close to him, '

and Paul Sthrade was close behind hm. There wer>e ^.so quite
a few newsmen close to him. I went through

into the kitchen. The hotel help was lined

aw the Senator extend his hand, but-I do

the door and

up ■to shake hands.

not recall •

seeing him actually touching- or shaking Mnds with anyone.

I turned to go back, turning to my left;, aM
bear’d the first shot, and then a rapid burst

Wide the shots were going, I teaxd yelinng, 
One left (I thought one person had left). I 

to the door opening which was to my left and

as I did I
of five or six

"Get him. K

moved forward
observed the

scuffing;. Rosie was ttere grabbing at.the suspect. 
moved over by the ice machine, saw the Senator on the 
and a fedow keeling by him. He was a Caucasian. I

I
fooor.

saw

two other fellwws. kneedng by Schraden I glanced back by 

the table, and I could see the scuffinng was continuing there 

I thought I heal’d Senator Kennedy say something, but I could 
not say wheat; it was. I did hear Paul Schrade say, "Take care 

of the Sector.11 I did not hear Sirhan make any statern^ts..
He has. a prior interveew by the*FBI Agent Cook:.

18(R-3-4



■ J. D3. .Evans, 6851». Homicide Div.
G. R. Harrison, 7.0313, Kuicids Div 
H A. Taylor, -933 , Rom^ide Div.

DATE. ou June 5, 1968

DR 68.521 666

Receiv^ information from CU regarding, serial .# of gun in question which 

indicated this gun was registered to a HERTZ, Albert Leslie, of 777 East 

Valley Blvd., Apt. 32, Alhambra,. phone #289-3311; Which was purchased 8-10-65
in Pasadena

3:45 AM

To 777 East Valley^Ivd., in Alhambra, and iltSewSewe<l Mr. and Mrs. Albert 
;L. Hertz. Subjects sta/^d the gun in question had been purchased in August 

.1965 by Mr. Hertz an.d several .months later, Mrs. Hertz gave this gun to her 

daughter, Dana. This person found to be Dana Wee'-tla-ke who lives at 3—9” • •
Eedwood Dive, to H<«odMMre, Calif., phone #455-45432202, with her husband
Robert F; Weetlake . 
4:10 AIM. \

Phone Mirin County Sheeiffs Office and talk to Sgt. Me 

he would go to this..location and interveew Mrs. Weetlake
Kamey, who.stated

and returned
disposition. Information from Sgt. Mc Kamey was that M’s. WetW stated, 

while she was still livfcg in Patera prior to moving, to Woodacre, either

in the latter part of November or the first part in December, in 1967, she

gave the.gun in question to a.neighbor boy 

Erhard, George of 197’8 Llive Way in Pasadena 
6:oAa.M. . :

She stated this boy 

phone #798-3957.

name was

To 1978 Oliva Way and picked up George Erhard. ' Subject stated 

lake gave him the gun around the first of the.year, in 1968, and 

had had it only a very short time before he sold it to

Mrs

that

West~

he

Mth him at the Nash Department. Store, 
northeast corner' of Aroyo and Colorado

which is located Sin^PDasadoFraLo^^^ 
x . JUN 6 in

So. . • ■ FBI — LOS ANGELES'

•f



This person was known 0^ to him as Jos and descend as a Male Latin • 

apperance that he thought he sound like a Arab. Erhard was taken to.

PAB where his statements were recorded in the presents of Officer Evans 

and Harrison, . ' - - ■ . ' . •

9:30 AM. • '

Subject Erhard -stated he could recognize and point out Joe. He was 

then taken to the Nash Department Store in Pasadena where Joe, who was, ' 

later identified as SIJHAM*, Munnr, was taken into custody.' At this time
oifccers received, information that Ade? SjUHAN, was also in custody, 

at the Pasadena Police pejpartment, .Adel SjOHAN volunteered to let his 

home be examined. He accompanied Sgt; Brandt and Officer Evans to his 

home, which is looted at 696 East Braard St. in Pasadena, where officers 

searched home for evidence, Both suspects then taken to Rampart Dets. 
for further- investigation. . ' ■ ' . ■ .

.?



ON. INTERVIEWED: HERTZ^.^lbert-LesJc

RACE HAIR EYES. • ' HT WT DOB

DENCE ADDRESS~?777 :EaS=,va^

NESIS ADDRESS •

PHONE 289-3311
PHONE 7 .

-RMSWFWO:WT7WHENfWHS®,WHY s;HOW)

■ : < Received information from CH regarding sorxajy for gun^^ 
which indicaeed this gun was registered t° a HERT^ A^t- whi^

; ■ oh 777 East Valley Blvd., Apt. 32 Alhambra, Ph# 289-3311. which ,
‘ ■ ■ was purchased 8-10-65 in Pasadena. ■ . • . • •

to 777 East Valley- Blvd. / in Alhambra, and interviewed Mr. & Ms.
- ToUrt E Hertz. subjects stated the gun in qUeriOStlhadlSn
< ■ pur:chased in August 1965 by Mr. HttTZ_and seV;i:a,??!nth^|aatew;as
■ Mrs. HERTZ gave this gun to her daughuer, Dana. T^n^Se on

■ found to be Dana Westlake who lives at. 349 Redwood^D-^-j^e/ .iO p ’ 
■ Woodacre, Clif., Ph#(415). «4-3202, w.thher ^b^d Robert F.

. Weetlake. . ■ . ■ • .
: Phone Marin County Sweiff's office aM talk to Sgt;.MCSmwJst-

. who stated he would go to this location a^ i;;^ M^1 .
: ' lake and returned disposition. .-!nlfI>mltiIOn foil livinain Pasa- 

was that Mrs. Weetlake stated while she was st_ll lj ^9
■ dena prior to moving to Woodacre, ^““t** aheerapa til! •

Kovomber or the first part of Decehcer, in i9®7' f“eh’?ve jhSe
■ ■ ■ gun i.n question to a neighbor boy. She strs<;eu.1thi?.e^0.3957 .
/ was Geoige.Brhard of 1978 Olive Way in Pasadena, Ph.7<>8 M57.

’' • ^’WtOS WS.'n&S^aS^ ■

i n . • t fl. ■ . ■■ w h :«■"“

> Stoye'fWCbOrlb>1Sbt'iTR person was .kMC ony to hghtaheJoe

■ . and described as a Male Latin appearancce Chat he '*Iug“‘ heats­
' sounded like an Arab. Erhard was' taken to PM where hiHarcasein.

• ■ ■ meats, were recorded i.n the presence of Orfxcer Evans

. ■ ' Subject Erhard stated he could reco=niS':oand;?”;n;aO;;:;;IWe'reHe 
was j • • £ * _ « Munt y sU^AN, was taken into■ cuetowyo wA ^hfe^^ "

- kw/8-7-68
'eStigators
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APPROVED BY:

S/ht. Pena



. Adel SIIHAlTvoluiiered to let his home be egm1"^ £ ^“Sd” 
hF^F

■ for evidence. Both suspects then taken to Rampa-t Des- for .
■ • .further investigation. ' . ' ■ . • ' . ’

; INT. SUFFICIENT. CASE PRE? TEAM HAS ALLJNFO^REWS 
BACKGROUND TEAM HAS■ EXTEJNS1E 1NTS & - 
ON MUNIR SIRHAN .& INT. ON ERHARD. -

is*

i
POLYGRAPH TEST
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STATEMENT OF RAFER JOHNSON
TAKEN AT THE AMBASSADOR HOTEL
WEDNESDAY, JUNE 19, 1968, .9:45 A.M.,
QUESTIONED BY: SGT, F. J. HATCHETT, #78/2 -

• SGT, J. R. MacARTHUR, #4372 .
SGT. CHARLES COLLINS ' •

SUMMARY REPORT DICTATED BY LAPD OFFICERS. REPORTED AND 
TRANSCRIBED BY'SHARON THIELMAN,. CSR, ON JUNE 28, I968-

Rafer Johnson resides at 5470 West Boulevard, Los Angeles, 
telephone 294-1270. ■ ‘

Johnson indicated that along with Grier, and other

members of Senator Kennedy!s campaign group, that he had spent 

the evening in the Senator's suite on the Fifth. Floor at tie 
Ambassador Hotel. When the time came for the Senator to 

address a group in the Embassy.Room, they Xeft the suite and 

took a service elevator to the kitchen. area adjacent to the 
Embassy Room. The Senator entered the stage via. a set of 

stairs on the left side '(left side facing from the stage to 

the room)c Johnson•positooeed hirnseU c0 the left side of the

20

21

22

stage duriig the speech.

It was his understandn^ that at the ttoclusito of 

the spllth,, the Senator was to exit the same way, however, at 
the conclusion he observed the'Senator tw^ aro^d and go

23
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25

through some curtains at the‘rear of the stage. Johnson then

exited by going through the door immediately Jwxt t° the stairs
on the left side of the stage. The door entered mo a foyer

26 area Mj^^t to tin kichhen. Johnson recaieed ttat th# room

Form 618 (R-3O)




